




Môj ľud hynie, lebo nemá poznania.

(Oz 4,6)
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Úvod

Diabol, zlý duch, okultizmus, veštenie, mágia, 
čary, odrábači, liečitelia… To sú skutočnosti, 
s  ktorými sa ako exorcista už niekoľko rokov 
dennodenne stretávam. Spočiatku aj pre mňa 
samého to bola neznáma a  nepreskúmaná ob-
lasť. Zdieľal som presvedčenie mnohých. Teda 
že vyššie vymenované stačí, že to „pomáha“, 
a  keď to pomáha, tak je to dobré. Aj Biblia 
hovorí, že tieto veci „fungujú“. No na druhej 
strane hovorí aj to, že schopnosti čarodejní-
kov, veštcov, liečiteľov a  im  podobných sú ob-
medzené a Boh ich zakazuje. Ak sú teda dobré, 
prečo sú potom zakázané? Skutočne nám 
pomáhajú? Kto sa za nimi skrýva? O aké sily ide?

Skôr než budeme hovoriť o  zlom duchu, 
o zbraniach, ktoré používa, o  jeho taktike boja 
proti nám, je dôležité vedieť, že hovoriť veľa 
o  diablovi nie je správne. Prečo? Lebo my ne-
máme byť upriamení na nepriateľa našej spásy, 



ale na Víťaza – Ježiša Krista, v ktorom je aj naše 
víťazstvo. Na druhej strane nehovoriť o diablovi 
vôbec alebo len málo tiež nie je dobré. Prečo? 
Lebo potrebujeme poznať zbrane a  taktiku 
nášho nepriateľa, aby sme sa vedeli voči nemu 
účinne brániť. A tak, milý čitateľ, upriam najprv 
svoj zrak na Ježiša, Pôvodcu našej spásy a Víťaza 
nad Zlým, až potom čítaj nasledujúce riadky.

Imrich Degro
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Ničivá sila okultizmu

Lk 4,1 – 13

Ježiš sa vrátil od Jordánu plný Ducha Svätého. 
Duch ho vodil štyridsať dní po púšti a diabol ho 
pokúšal. Počas týchto dní nič nejedol, až celkom 
vyhladol. Vtedy mu diabol povedal: „Ak si Boží 
Syn, povedz tomuto kameňu, aby sa stal chle-
bom.“ Ježiš mu odpovedal: „Je napísané, že člo-
vek nebude žiť iba z  chleba.“ Potom ho diabol 
vyviedol na vysoký vrch, ukázal mu v okamihu 
všetky kráľovstvá sveta a  povedal: „Tebe dám 
všetku túto moc a slávu, lebo patrí mne a dám  
ju tomu, komu chcem. Ak sa mi teda poklo-
níš, to všetko bude tvoje.“ Ježiš mu odpovedal:  
„Je napísané: ,Pánovi, svojmu Bohu, sa budeš 
klaňať a  len jemu budeš slúžiť.‘“ Potom ho za-
viedol do Jeruzalema. Tam ho postavil na chrá-
mové cimburie a  hovoril mu: „Ak si Boží Syn, 
skoč odtiaľto. Veď je napísané: ,Svojim anjelom 
prikáže o tebe, aby ťa chránili.‘ A: ,Oni ťa vezmú 
na ruky, aby si si neudrel nohu o kameň.‘“ Ježiš 
mu odpovedal: „Je povedané: ,Nebudeš pokúšať 
Pána, svojho Boha.‘“ Keď diabol skončil všetky 
svoje pokúšania, načas od neho odišiel.
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Diabol

Diabol
V  tejto kapitole by som vám rád priblížil 

nášho nepriateľa, teda aký je, prečo na nás 
útočí a prečo mu to Boh dovolí. Zároveň chcem 
predstaviť aj jeho tzv. riadne pôsobenie v našom 
živote. Zažívame ho všetci a ide o pokušenie.

Existencia diabla
Dnes ľudia upadajú do dvoch extrémov: buď 

vidia diabla všade (aj tam, kde nie je) a  majú 
z  neho obrovský strach, ktorý dokonca chcú 
vzbudiť aj v  iných; alebo, na druhej strane,  
sú ľudia, ktorí vôbec neveria v diabla a považujú 
ho iba za rozprávkovú bytosť. Ani jeden, ani 
druhý postoj nie je správny.

Nezabúdajme, že prírodné či emprirické vedy 
nám odpoveď na otázku, či diabol existuje alebo 
neexistuje, nedajú. Prečo? Lebo diabol je duch 
a  prírodné vedy môžu skúmať len to, čoho  
sa môžu dotknúť, čo môžu vidieť, počuť, teda 
vnímať zmyslami. Odpoveď na položenú otázku 
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Ničivá sila okultizmu

nám môže dať Sväté písmo, cirkevní otcovia, 
koncily a pápeži.

Napríklad v Lukášovom evanjeliu v stati Pokú-
šanie Ježiša na púšti (Lk 4,1 – 13) čítame, že diabol 
existuje. V  Písme (v  Starom aj Novom zákone)  
sa diabol spomína viac ako tristokrát.

Ak skúmame alebo čítame cirkevných otcov, 
všetci veľmi jasne hovoria, že diabol existuje a že 
je nepriateľom našej spásy. Tiež mnohé koncily 
a mnohí pápeži rozprávali o diablovi. V tejto sú-
vislosti najvýznamnejším koncilom bol Štvrtý 
lateránsky koncil v roku 1215, ktorý jasne stano-
vil náuku o diablovi. V dokumentoch Druhého 
vatikánskeho koncilu sa viac ako osemnásť-
krát spomína, že diabol existuje a že nám chce 
ukradnúť našu spásu. Napokon, v  Katechizme 
Katolíckej cirkvi je niekoľko bodov, ktoré nám 
jasne dosvedčujú skutočnosť, že diabol existuje. 
O tom niet pochýb.

Kto je diabol?
Po prvé, musíme povedať, že je to duch. Je to 

anjel. Nemá telo, ako my, je čisto duchovnou 
bytosťou, preto ho nemôžeme vidieť a  preto 
ani nepodlieha fyzickým zákonitostiam. Okrem 
toho je Božím stvorením. A  ako Božie stvore-


